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Suomenkielinen koulutusjaosto 20.11.2023 § 67       

Valmistelija: koulutusjohtaja, Tommi Eränpalo tommi.eranpalo(at)sipoo.fi 

Investointien talousarvioehdotus 2024 

Söderkulla skolan hankesuunnitelma tarkistetaan ja päivitetään 
vastaamaan tulevaisuuden tarpeita. Tavoitteena on toimiva, oikean 
kokoinen ja investoinniltaan edullisempi rakennus ja ratkaisu. Tiedossa 
olevat oppilasmäärät sekä oppilasmääräennusteet toimivat suunnittelun 
pohjana, jotta voidaan varmistaa, että tuleva rakennus riittää kattamaan 
opetuksen tarpeet. Kun tarvittavat tiedot oppilasmääristä ja -ennusteista 
ovat saatavilla, hankesuunnitelma päivitetään ja hankkeesta tehdään 
päätös päivitettyjen suunnitelmien ja kustannustietojen pohjalta. Varataan 
vuosille 2024 ja 2025 250 000 euroa/ vuosi tilojen suunnitteluun. 
Suunnitteluvaiheessa selvitetään rahoitusmahdollisuuksia sekä mahdollisia 
synergioita sivistyspalveluiden tarpeiden ja Etelä Sipooseen suunniteltujen 
muiden hankkeiden kanssa. Koulun rakentaminen käynnistetään vuonna 
2026 ja siihen varataan 2,25 milj.€. 

Kunnanhallitus nimesi hankkeelle ohjausryhmän, jonka tehtävänannossa 
oli lähtökohtana 1 ½ sarjainen koulu ruotsinkielisen Söderkulla skolan 
käyttöön. 

Alustavien virkamiessuunnitelmien myötä on käynyt ilmi, ettei 
hankesuunnitelmassa ole otettu huomioon Miilin koulutuskeskuksessa 
toimivan Leppätien kielikylpykoulun tilatarpeita. Pedagogisesti on järkevää 
liittää kielikylpy ruotsinkielisen koulun yhteyteen, mm. opettajien 
tarkoituksenmukaisen yhteiskäytön ja oppilaiden kielellisen altistumisen 
vuoksi. 

Lisäksi koululle varatulle tontille on haastava toteuttaa alustavan 
ohjeistuksen mukaisesti 1 ½ sarjainen koulu, jolle varataan 
laajennusmahdollisuus. Kustannustehokkaampaa on toteuttaa 
kaksisarjainen koulurakennus, joka hyödyntää osin tiloja Miilin 
koulutuskeskuksesta. 

Esittelijä Opetuspäällikkö Strandström Riikka 

Ehdotus Suomenkielinen koulutusjaosto esittää sivistysvaliokunnalle Söderkulla 
skolan hankesuunnitelman tarkentamista siten, että se sisältää 
kielikylpykoulun tarpeet ja laajentamaan lähtökohtaista mitoitusta 1 1/2 
sarjaisesta koulusta kaksisarjaiseksi kouluksi, joka hyödyntää osin tiloja 
Miilin koulutuskeskuksessa. 
 
Pykälä tarkastetaan välittömästi. 

Käsittely  

Päätös Suomenkielinen koulutusjaosto hyväksyi yksimielisesti esittelijän 
ehdotuksen.  
 
Pykälä tarkastettiin välittömästi. 

 
Liitteet 



 
 

Svenska utbildningssektionen 21.11.2023 § 62       

Beredare: Utbildningsdirektör Tommi Eränpalo, tommi.eranpalo(at)sipoo.fi 

Förslag för investeringsbudget 2024 

Projektplanen för Söderkulla skola kommer att ses över och uppdateras för 
att möta framtida behov. Målet är en funktionell, lagom stor byggnad och 
lösning med en lägre investering. Kända elevantal och prognoser för 
elevantal ligger till grund för planeringen för att säkerställa att den framtida 
byggnaden kommer att vara tillräcklig för att täcka undervisningsbehovet. 

När behövlig information om antalet studerande och prognoserna finns 
tillgänglig, uppdateras projektplanen och ett beslut om projektet fattas på 
basis av de uppdaterade planerna och kostnadsuppgifterna. 

För planeringen reserveras 250 000 euro per år för planeringen av 
lokalerna 2024 och 2025. I planeringsskedet utreds 
finansieringsmöjligheter och eventuella synergier med behoven av 
utbildningstjänster och andra planerade projekt i Södra Sibbo. Byggandet 
av skolan inleds 2026 och för den reserveras 2,25 miljoner euro. 

Kommunstyrelsen tillsatte en styrgrupp för projektet, vars uppdrag 
baserades på en 1 1/2 serieskola för den svenskspråkiga Söderkulla skola. 

Till följd av de preliminära myndighetsplanerna har det framkommit att man 
i projektplanen inte har beaktat utrymmesbehovet för Leppätien 
språkbadsskola, som verkar vid Miili utbildningscenter. 

Det är pedagogiskt vettigt att inkludera språkbad skola i anslutning till en 
svenskspråkig skola, till exempel på grund av att lärarresurs delas på ett 
ändamålsenligt sätt och att eleverna exponeras optimalt på svensk språk. 

Dessutom är det utmanande att genomföra en skola i 1 1/2-serien i 
enlighet med de preliminära riktlinjerna, för vilken möjligheten till expansion 
måste reserveras. Det är mer kostnadseffektivt att bygga en skolbyggnad i 
två serier som delvis utnyttjar lokaler i Miilis utbildningscenter.  

Föredragande Utbildningsdirektör Eränpalo Tommi 

Förslag Svenska utbildningssektionen föreslår för bildningsutskottet att 
projektplanen för Söderkulla skola preciseras så att den omfattar Leppätie 
språkbadsskolans behov och att grundskalan utvidgas från en skola i 1 1/2 
serier till en skola i två serier som delvis utnyttjar lokalerna i Miili 
utbildningscenter.  
 
Paragrafen justeras omedelbart. 

Behandling  Ordförande gjorde följande motförslag:  

 Svenska utbildningssektionen föreslår till bildningsutskottet att styrgruppen 
för Söderkulla skolas projektplan har rätt att arbeta kring olika förslag 
angående Söderkulla skolas projektplan, som skolans dimensionering och 
medaktörer, oberoende av tidigare fastslagna dimensioneringar och 
verksamhetsformer. Huvudpunkten förblir att trygga tillräckliga utrymmen 
för Söderkulla skolas framtida behov. 



 Utbildningssektionens medlemmar understödde förslaget enhälligt. 

Beslut Svenska utbildningssektionen godkände enhälligt ordförandens motförslag. 

 Paragrafen justerades omedelbart. 

Bilagor 
 
 
Sivistysvaliokunta / Bildningsutskottet 22.11.2023 § 131    

486/10.03.02.00/2021    
Valmistelija / Beredare: Koulutusjohtaja / Utbildningsdirektör Tommi 
Eränpalo, tommi.eranpalo (at)sipoo.fi 

Investointien talousarvioehdotus 2024 

Söderkulla skolan hankesuunnitelma tarkistetaan ja päivitetään 
vastaamaan tulevaisuuden tarpeita. Tavoitteena on toimiva, oikean 
kokoinen ja investoinniltaan edullisempi rakennus ja ratkaisu. Tiedossa 
olevat oppilasmäärät sekä oppilasmääräennusteet toimivat suunnittelun 
pohjana, jotta voidaan varmistaa, että tuleva rakennus riittää kattamaan 
opetuksen tarpeet. Kun tarvittavat tiedot oppilasmääristä ja -ennusteista 
ovat saatavilla, hankesuunnitelma päivitetään ja hankkeesta tehdään 
päätös päivitettyjen suunnitelmien ja kustannustietojen pohjalta. Varataan 
vuosille 2024 ja 2025 250 000 euroa/ vuosi tilojen suunnitteluun. 
Suunnitteluvaiheessa selvitetään rahoitusmahdollisuuksia sekä mahdollisia 
synergioita sivistyspalveluiden tarpeiden ja Etelä Sipooseen suunniteltujen 
muiden hankkeiden kanssa. Koulun rakentaminen käynnistetään vuonna 
2026 ja siihen varataan 2,25 milj.€. 

Kunnanhallitus nimesi hankkeelle ohjausryhmän, jonka tehtävänannossa 
oli lähtökohtana 1 ½ sarjainen koulu ruotsinkielisen Söderkulla skolan 
käyttöön. 

Alustavien virkamiessuunnitelmien myötä on käynyt ilmi, ettei 
hankesuunnitelmassa ole otettu huomioon Miilin koulutuskeskuksessa 
toimivan Leppätien kielikylpykoulun tilatarpeita. Pedagogisesti on järkevää 
liittää kielikylpy ruotsinkielisen koulun yhteyteen, mm. opettajien 
tarkoituksenmukaisen yhteiskäytön ja oppilaiden kielellisen altistumisen 
vuoksi. 

Lisäksi koululle varatulle tontille on haastava toteuttaa alustavan 
ohjeistuksen mukaisesti 1 ½ sarjainen koulu, jolle varataan 
laajennusmahdollisuus. Kustannustehokkaampaa on toteuttaa 
kaksisarjainen koulurakennus, joka hyödyntää osin tiloja Miilin 
koulutuskeskuksesta.  

Esittelijä / Föredragande Koulutusjohtaja / Utbildningsdirektör Eränpalo Tommi 

Ehdotus / Förslag Sivistysvaliokunta esittää kunnanhallitukselle Söderkulla skolan 
hankesuunnitelman tarkentamista suomenkielisen ja ruotsinkielisen 
koulutusjaostojen näkemysten mukaisesti siten, että se sisältää 
kielikylpykoulun tarpeet ja laajentamaan lähtökohtaista mitoitusta 1 1/2 
sarjaisesta koulusta kaksisarjaiseksi kouluksi, joka hyödyntää osin tiloja 
Miilin koulutuskeskuksessa. Lisäksi sivistysvaliokunta korostaa 
ohjausryhmän oikeutta työskennellä hankesuunnitelman eri näkökulmista, 
huolimatta aikaisemmin sovituista mitoituksista ja suunnitelluista 
toimintamuodoista. 



 
Bildningsutskottet föreslår för kommunstyrelsen att projektplanen för 
Söderkulla skola preciseras i enlighet med den finskspråkiga och 
svenskspråkiga utbildningssektionernas uppfattningar, så att den omfattar 
språkbadsskolans behov och att basstorleken utvidgas från en skola med 
1 1/2 serier till en skola med två serier som delvis utnyttjar lokalerna i Miili 
utbildningscenter. Bildningsutskottet betonar också styrgruppens rätt att 
arbeta utifrån olika synvinklar i projektplanen, oberoende av på förhand 
överenskomna dimensioner och planerade verksamhetsformer.  

Käsittely / Behandling  Jari Malm ehdotti asian palauttamista valmisteluun. 

 Tiina-Maria Levamo kannatti Jari Malmin ehdotusta. 

 Käydyn keskustelun perusteella sivistysvaliokunta hyväksyi yksimielisesti 
Jari Malmin palautusehdotuksen. 

 Jari Malm föreslog att ärendet återremitteras för ny beredning. 
(Hallintolain 434/2003 § 51 mukainen kirjoitusvirhe korjattu 7.5.2024, JK) 

 Tiina-Maria Levamo understödde Jari Malms förslag. 

 Utifrån den förda diskussionen godkände bildningsutskottet enhälligt Jari 
Malms förslag om återremittering. 

Päätös / Beslut Sivistysvaliokunta päätti yksimielisesti palauttaa asian valmistelun. 
 
Bildningsutskottet beslutade enhälligt återremittera ärendet för ny 
beredning. 

 
Liitteet / Bilagor 
 
 

 


